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 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Tisdagen den 28 augusti 2018 

  

 

Katarina Luhr Jonas Naddebo 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

Jonas Naddebo (C) vice ordföranden  

 

Maria Östberg Svanelind (S) 

Måns Lönnroth (S) 

Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Jonas Svanfeldt (S) 

Hampus Rubaszkin (MP) 

Lars Jilmstad (M) 

Christoffer Järkeborn (M) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Ljungberg (M) 

 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Mia Lundquist (V) för Rikard Warlenius (V) 

Sabine Pettersson (L) för Joar Forssell (L) 

 

 
Ersättare: 

Annika Ödebrink (S) 

Fredrik Pettersson (S) 

Jakob Sahlin (S) §§ 1-15, 17-23 

Linda Agetoft (S) 

Hanna Begler (MP) 

Linnéa Joandi (MP) 

Alicja Lindell (M) 

Ulrika Hoff (KD) 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Monika Gerdhem, Gustaf 

Landahl, Lena Mittal, Daniel Persson, Emily Tjäder och 

personalföreträdaren Luis Lopez samt borgarrådssekreteraren Peter 

Kogg. 
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 § 14 
Program för Spångadalen 
Remiss från stadsbyggnadskontoret 
Dnr 2016-3185 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

programförslaget under förutsättning att: 

a. Bebyggelsens bruttoarea och tillkommande 

infrastruktur omfördelas för att i större utsträckning 

bevara Stockholms gröna infrastruktur. 

b. Ekologiska funktioner säkerställs inom allmän 

platsmark och att nödvändiga kompensationsåtgärder i 

högre utsträckning preciseras för att säkerställa lokala 

förutsättningar för groddjur, barrskogsarter och 

ekologiska spridningsfunktioner. 

c. Det tydligare framgår vilka åtgärder som måste 

genomföras för att kraven i stadens dagvattenstrategi 

ska uppfyllas. 

d. Ytanspråk av föreslagna dagvattenåtgärder redovisas 

tydligare liksom åtgärdsnivå samt acceptabel 

reningseffekt för respektive recipient. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 13 augusti 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Mia Lundquist (V) enligt 

följande: 

 

Intentionen att geografiskt knyta samman Bromsten, Rinkeby 

och Tensta i detta projekt är lovvärd och har potential att 



 

 Miljö- och hälsoskyddsnämnden  
 

 Sida 3 (3) 

 

  

 

 

 
 

 

Tekniska nämndhuset Fleminggatan 4 

Box 8136 

104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/miljoforvaltningen 

bidra till en mer sammanhållen stad. Vi tror även att det finns 

stora möjligheter att utveckla Spångadalen i enlighet med 

projektets intention.  

 

Då projektet påverkar Stockholms gröna infrastruktur med 

livsmiljöer för skyddsvärda arter och dess ekosystemtjänster, 

är det dock av stor vikt att planeringen sker med varsamhet 

och hänsynstagande till höga naturvärden, och att 

spridningsvägar och ekologiska funktioner säkerställs. 

Liksom miljöförvaltningen anser vi därför att det är av största 

vikt att bebyggelse inom Bromstensgluggen och 

Rissneskogen (två viktiga delar av Stockholms gröna 

infrastruktur och habitatnätverk) undviks i så stor utsträckning 

som möjligt. Tillämpningen av grönytefaktor kommer i detta 

fall inte att hjälpa de rödlistade arterna i området (duvhök och 

spillkråka) som riskerar att trängas undan i och med den 

föreslagna exploateringen av Rissneskogen.  

 

Det är därför viktigt att ytterligare belysa och hitta alternativ 

för att inte riskera att Spångadalens funktion som ekologiskt 

spridningssamband försämras. Exploateringsgraden kan 

exempelvis utökas i andra delar av området för att undvika 

exploateringen i Rissneskogen. Likaså bör därför den 

föreslagna bilvägen genom Rissneskogen istället utvecklas till 

en gång- och cykelväg, men allra helst ledas runt 

Rissneskogen för att såväl minska de rumsliga barriärerna 

mellan stadsdelarna, inte fragmentera spridningsvägarna och 

att inte bygga för ytterligare trafikbuller i denna känsliga 

miljö. I det fortsatta arbetet är det också viktigt att 

kolonilotterna, som bidrar med ekosystemtjänster, får finnas 

kvar på platsen eller får en ny likvärdig plats inom området. 

 

På samma sätt anser vi att den föreslagna skolan skulle kunna 

vändas helt, eller delvis, mot skogen för att på så vis utöka 

barnens möjliga rörelseområde. 

 

Det är självklart även av stor vikt att kvalitetskraven för 

Bällstaån och Brunnsviken möts i och med det faktum att 

dagvattenhanteringen påverkas av projektet i fråga. 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 


